

Rencontres méthodes et recherche

Methods and research meetings



Les Rencontres méthodes et recherche proposent une série de séminaires organisés conjointement par la faculté des sciences sociales et politiques (SSP) et par le Centre de compétences suisse en sciences sociales (FORS).

Les Rencontres offrent un espace de discussion et de présentations centrées principalement sur des recherches thématiques - quantitatives ou qualitatives - abordant des questions méthodologiques particulières et/ou innovantes.

Les Rencontres sont ouvertes à toutes personnes intéressées aux méthodes de recherche en sociologie, psychologie, économie, sciences politiques, etc. Aucune inscription n'est nécessaire. Venez avec votre repas si vous le souhaitez !

The Methods and research meetings are a joint seminar series organized by the Faculty of Social and Political Sciences (SSP) and the Swiss Centre of Expertise in the Social Sciences (FORS).

The meetings are a discussion platform where talks cover substantive research raising interesting methodological questions (quantitative or qualitative), research focusing on methodological issues, or discussions on new methodological approaches.

The meetings are open for everyone interested in research methods (sociology, psychology, economics, political science etc.). No need to enrol. Bring your lunch if you like !

Programme

Mardi / Tuesday / 12:15 - 13:30
Université de Lausanne / Géopolis / 5799

2014

07.10.2014

The SOEP Innovation Sample: Scope, structure, and application requirements

David Richter,
DIW Berlin

04.11.2014

Penser l'ethnographie dans le temps long: A quoi sert de répéter les observations et les entretiens ?

Pierre-Emmanuel Sorignet,
SSP, UNIL

02.12.2014

La photographie en sciences sociales: de l'objet à l'outil. Panorama des méthodes de la sociologie visuelle

Michaël Meyer,
SSP, UNIL

2015

24.02.2015

Recruiting and maintaining a probability-based internet panel in France: the ELIPSS pilot study

Anne Cornilleau &
Anne-Sophie Cousteaux,
Sciences Po, Paris

24.03.2015

Correspondence analysis as a tool to perform the embedded actor. An example from mobilities studies

Katharina Manderscheid,
UNILU

28.04.2015

Identifier l'ordre social dans l'organisation conversationnelle

Esther González-Martínez,
UNIFR

26.05.2015

Exploration, selling pitch and deliverable; the promises of visualization

Andréas Perret,
FORS